
Rawicz, dnia 6 czerwca 2012 r. 

STANOWISKO 

w sprawie współpracy Rodzinnych Ogrodów Działkowych zrzeszonych w PZD 
z samorządem Gminy Rawicz 

Na zebraniu działkowców w ROD "Zielony Fort", na którym Zdzisław Śliwa, prezes OZ PZD 
w Poznaniu poinformował o wniosku złożonym do Trybunału Konstytucyjnego przez Prezesa 
Sądu Najwyższego w sprawie niezgodności z konstytucją podstawowych zapisów Ustawy o 
Rodzinnych Ogrodach Działkowych z 2005 roku, działkowcy uznali to jako dążenie do 
likwidacji ich związku, który funkcjonuje od 100 lat. 

Dlatego też uznałem, że w imieniu władz samorządu gminnego jestem zobowiązany także 
zająć w tej sprawie stanowisko popierające troskę działkowców o przyszłość ich ogrodów. 

W Gminie Rawicz funkcjonuje kilkanaście ogrodów działkowych, których działkowcy 
zrzeszeni są w Polskim Związku Działkowców od dziesięcioleci, a niektóre z ogrodów mogą 
poszczycić się stuletnią tradycją działalności. Ponadto Czesław Sławiński, burmistrz Rawicza 
w latach 30-tych XX wieku, był założycielem Miejskich Ogrodów Działkowych. 

Rodzinne Ogrody Działkowe pełniły zawsze w naszym mieście ważną funkcję. Nie 
wyobrażam sobie naszego miasta bez tych dobrze zagospodarowanych oaz zieleni, które 
zapewniają mieszkańcom rekreację, aktywny wypoczynek oraz wiele innych korzyści. 

Dynamicznie rozwijające się miasto kilkukrotnie uzgadniało z poszczególnymi Rodzinnymi 
Ogrodami Działkowymi różne wzajemne relacje związane z oddawaniem samorządowi 
terenów ogrodów w części lub w całości, jak i w drugą stronę - wpisywanie do materiałów 
planistycznych nowych obszarów przewidzianych pod ogrody działkowe. 

Współpraca samorządu gminy Rawicz z zarządami Rodzinnych Ogrodów Działkowych jest 
dowodem na to, że przepisy ustawy o rodzinnych ogrodach działkowych, które kształtowały 
się w ciągu ponad 100 letniej historii ruchu ogrodnictwa działkowego na ziemiach polskich, 
są dopracowanym i odpowiednim dokumentem. 

W oparciu o dzisiejszą ustawę o Rodzinnych Ogrodach Działkowych dobrze układa się 
współpraca samorządu z zarządami ogrodów i związkiem działkowców, a funkcjonujące o te 
przepisy ogrody dobrze służą społecznościom lokalnym i miastu, mając przy tym stosowne 
gwarancje swej działalności. 

Dlatego podsumowując apeluję o pozostawienie zapisów ustawy z dnia 8 lipca 2005 r. o 
Rodzinnych Ogrodach Działkowych w niezmienionej formie legislacyjnej, bo dobrze służą 
społeczności lokalnej. 
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